

TOUCHING BASE

JANUARY • 2020

IPDA

INTEGRATED PROJECT DELIVERY ALLIANCE

We are looking for Canadian **infrastructure owners** to participate in a forum, organized by UBC researchers, which is investigating the adoption of IPD in Canada.

Direct experience with IPD is not a requirement!

If you have any questions, please contact Dr. Puyan Zadeh (p.zadeh@civil.ubc.ca).

*Interested in volunteering on one of the committees?
We invite you to contact our committee chairs directly and get even more out of your membership by being directly involved in the IPDA initiatives!*

Awareness & Mentorship

CHRIS MCMAHON, Co-Chair
613-623-6584 ext. 232
Chris@sullivan.ca

WAYNE GUSTAFSON, Co-Chair
403-392-2295
wayne@mathanconsulting.ca

Championing IPDA in Quebec

DAN DROUIN
819-484-1112 ext. 138
ddrouin@groupenordik.com

Governance

KELLY FAWCETT, Co-Chair
613-804-0608
k.j.fawcett@xplornet.com

Governance

LOUISE PANNETON, Co-Chair
613-292-6262
louise.panneton@p1-consulting.com

Knowledge & Competency

JEN HANCOCK, Co-Chair
780-868-9534
jhancock@chandos.com

RICK PEWS, Co-Chair

705-739-4220 ext. 4710
rick.pews@barrie.ca

Research & Performance

MARKKU ALLISON, Acting Chair
416-432-5269
mallison@chandos.com

Integrated Project Delivery is Coming to Eastern Canada

On January 23rd Craig Webber (IPDA President) and Dan Drouin (IPDA Board Member) represented the IPDA in a meeting with the General Director of the Strategy and Special Projects Directorate branch of the Society Québécoise of Infrastructures. This meeting, arranged through the Corporation of General Contractors of Quebec, presented the IPD process and its contractual characteristics.

Discussions centered around topics such as how IPD combines the principles of Lean management, a collaborative team, alignment with the values of the owner and a contract structure that targets improved results of construction projects. This integrated project delivery method debuted in Western Canada 6 years ago and has been gaining momentum ever since.

During this historic meeting Craig explained the added values of the IPD contract in the context of modern construction, more specifically by citing examples such as; the multi-party contract, (including at minimum the Owner, the Prime Consultant and the General Contractor), and involves a single amount contract that includes contingency, profit at risk for the partners of the agreement, guaranteed costs for the partners based on audits, shared savings if the project is executed within budget, implementation of Lean concepts, practices and tools, as well as the intentional creation of a collaborative culture.

To find out more about the tools used in IPD as well as the CCDC 30 contract, please visit our website at www.ipda.ca



Intregrated Project delivry sans vient vers L'Est Canadien

Le 23 janvier dernier, Craig Webber (président de l'IPDA) et Dan Drouin (membre du conseil d'administration de l'IPDA) ont représenté l'IPDA lors d'une rencontre avec le directeur général de la Direction de la stratégie et des projets spéciaux de la Société québécoise des infrastructures. Cette rencontre, organisée par la Corporation des entrepreneurs généraux du Québec, a présenté le processus IPD et ses caractéristiques contractuelles.

Les discussions ont porté sur des sujets tels que la façon dont IPD combine les principes de la gestion Lean, une équipe collaborative, l'alignement avec les valeurs du propriétaire et une structure de contrat qui vise à améliorer les résultats des projets de construction. Cette méthode intégrée de livraison de projets a fait ses débuts dans l'Ouest canadien il y a 6 ans et n'a cessé de croître depuis.

Au cours de cette réunion historique, Craig a expliqué les valeurs ajoutées du contrat IPD dans le contexte de la construction moderne, plus précisément en citant des exemples tels que; le contrat multipartite (comprenant au minimum le propriétaire, le consultant principal et l'entrepreneur général), et implique un contrat d'un montant unique qui comprend les imprévus, le bénéfice à risque pour les partenaires de l'accord, les coûts garantis pour les partenaires sur la base d'audits, des économies partagées si le projet est exécuté dans les limites du budget, la mise en œuvre de concepts, pratiques et outils Lean, ainsi que la création intentionnelle d'une culture collaborative.

Pour en savoir plus sur les outils utilisés dans IPD ainsi que sur le contrat CCDC 30, veuillez visiter notre site Web à www.ipda.ca